
  
 
INTERPELLATION (M) – Hur ser spridningen av syfilis ut i Gävleborg?  
Till ansvarigt regionråd Jan Lahenkorva (S).  

  

Könssjukdomarna klamydia och gonorré är på tillbakagång, värre är det med syfilis, den ökar 
kraftigt. Syfilis kan leda till allvarliga skador om den inte upptäcks och behandlas. Från att ha 
varit både en vanlig och dödlig sjukdom försvann den nästan helt när penicillinet kom. Men 
sedan 90 talet har det skett en stadig ökning. 

Antal fall mer än dubblerades mellan 2011-2021, och preliminära siffror, om än mycket 
osäkra pekar på en kraftig ökning 2022. Får man syfilis så sitter antikropparna kvar livet ut, 
därför tar det tid att fastställa om den syfilis som syns på testerna verkligen är pågående. 

I Sverige konstaterades 474 fall år 2020, det låter inte mycket men utvecklingen är 
oroväckande.  Venhälsan på södersjukhuset har sett den här ökningen i 10 år i rad och 
räknar med över 300 fall bara i år och det är bara på ett sjukhus i Stockholm.. 

Med anledning av ovan ställer jag följande frågor till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande:  

1.     Hur såg spridningen ut i Gävleborg mellan 2011-2021? 

2.     Hur jobbar man med att informera att syfilis sprider sig kraftigt och att det är en allvarlig 
sjukdom? 

3.     Våra ungdomar är viktiga att nå, hur gör vi? 

Pia Jansson (M) 
Gävle 20220114 
 
 
 


